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Jednání řídil předseda výboru poslanec Mareš

Přítomni dle prezenční listiny

Hlasování probíhá hlasovacím zařízením

K bodu 1. - sdělení předsedy

- na základě  vyzvání organizačního výboru navrhl předseda poslancům přijetí 
usnesení k zahr. cestám pro 2. pololetí 1999, orientační hlasování:
1. hlas. o cestě do Polska, Německa, Nizozemí a Finska – 12,1,5
2. hlas. o cestě do Polska, Německa, Nizozemí – 8,0,10
3. hlas.  o cestě do Polska, Finska, Nizozemí – 13,0,5
4. hlas. závěrečné hlasování o cestách do Polska, Finska, Nizozemí – 18 (všichni) pro

- přijato usnesení č. 62 k heraldice 5. hlas. 18 (všichni) pro

- poslanci byli seznámeni s návrhem předs. VEI posl. Zvěřiny o uspořádání semináře,
odloženo na příští  schůzi,  posl.  se chtějí  seznámit   s písemnými podklady (VEI je
poskytl včera odpoledne – jsou v příloze tohoto zápisu)

- seminář k návrhu zákona o financování soukromých škol, školských a předškolních
zařízení – přerušeno do odpoledne, kdy bude svolána operativně krátká schůze,  mezi
tím bude jednáno o účasti ministra Zemana (návrh je na středu 28. dubna od 17.00
hod., poslanci se obávají, že bude ještě zasedat vláda)

K bodu 2. – Zpráva o stavu vysílání a činnosti Rady ČR pro rozhlasové a TV
vysílání (tisk 145)
Bod odůvodnil předs. Rady Josefík, jednání se zúčastnila celá Rada a řed. Havlíková,
zpravodajem byl posl. Pleva
Rozprava:
- posl. Kučera – vyslovil uznání tvůrcům materiálu, považuje ho za zcela vyčerpávájící 

                      zejména v oblasti mediální legislativy, doporučuje nepodceňovat oblast udělování 
                      licencí, koncepce - připravuje se v tomto roce, v oblasti přípravy zákona o RTV zajímá 
                      ho 1. spojení Rady a úřadu např. v osobě předsedy, 2. licencování – otázka kdo vysílá 
                      ve vztahu k udělení licence

-  posl.  Pleva  –  vlastnické  propojení  –  Rada  není  antimonopolní  úřad,  ale  má
sledovat jiné otázky

- posl. Talíř – 1. str. 35 – radio Bonton – proč bylo zastaveno řízení, 2. lokální TV
stanice – bylo řízení ukončeno?, legislativa – zákon o RTV – řízení o licencích je
jedním ze základních poslání
-  posl.  Klanica  –  neexistuje  koncepce,  nové  licence  budou  udělovány  dle  nové
koncepce? jaké budou mít prvky
- předs. Josefík – Rada předala komplexní připomínky k návrhu zákona o RTV MK
zákon o Radě nepovažuje za nutné změnit, Rada má k návrhu zákona připomínky
zejména k licencování, ke způsobu zapracování připomínek, schema kvalitativní by
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mělo převážit nad kvantitativním, definice provozovatele vysílání a definice vysílání
– toto považuje za zásadní
- členka rady  Hůlová – vysvětlila situaci kolem radia Impuls
- člen rady Trojan – zpracovává koncepci – je to rozsah o čem Rada rozhoduje, ale
nikoli obsah
- člen rady Musil – koncepce velmi rychle zastarává

- posl. Pleva – navrhl přerušit do projednání stálé komise pro sdělovací prostředky

- předs. Mareš – přerušil projednávání tohoto bodu s tím, že se k němu výbor může
vrátit při schůzi během jednání pléna

K bodu 3. – Zpráva vlády o stavu české společnosti
Nejprve byla projednávána část týkající se oblasti kultury  
- zpravodajsku byla posl. Dostálová, která zhodnotila zprávu vlády, se kterou vyslovila
nesouhlas jak se stručností (tři stránky), tak i s obsahem
- posl. Kučera – stanovisko klubu ČSSD – domnívá se, že zpráva je, vzhledem ke
stávajícímu stavu kultury, velmi příznivá
- posl. Talíř – zpráva není ani analýza, ani popisem stavu, kapitola je těžko uchopitelná
a trochu rozporná, není se o co opřít, tvrzení v ní uvedená nejsou ničím podložená
- posl. Rozehnal – vláda informuje o svém pohledu na kulturu
- posl. Pleva – zpracování je velmi nekvalitní, k připomínkám na adresu samosprávy
měst a obcí uvedl, že většina obcí se své kultury velmi váží
- posl. Dostálová – zde jde o základní střet v nazírání mezi pravicovými stranami a
ČSSD
- posl. Kučera – i v době tuhého komunismu vznikla dobrá díla a i v době liberalizace
vznikla velmi špatná díla, varuje před černobílým viděním
- předs. Mareš – upozornil  že daň v oblasti  kultury zavedla ve Francii  a Německu
sociální demokracie
- posl. Grebeníček – doporučuje vzít zprávu na vědomí
- posl. Dostálová – doporučuje nepřijmout usnesení – všeobecný souhlas

Část týkající se oblasti školství  
-  posl. Bartoš jako zpravodaj upozornil  na některé nedostatky a rozpory ve zprávě
s materiálem školství v pohybu, ze kterého zprava vycházela, hodnocení fakt označil
v některých pří¨padech za tendenční, má odlišný názor na oblast učňovského školství
- posl. Matějů – zpráva vlády není volební programi ČSSD, upozornil na stav v USA,
kde před zpracováním takovéto zprávy jsou osloveny experti  bez ohledu politickou
příslušnost, kteří připraví seriozní podklad, z tohoto si potom politici  udělají politický
materiál – zde zcela chybí ten první krok – seriozní analýza
- předs. Mareš – vláda měla dost  kvalitních analýz, proč je ale nepoužila  a proč
nebyly  promítnuty  do  této  zprávy,  upozornil  na  nesrovnalosti  v údajích,  ale  i  na
nesprávná tvrzení, text je místy vzájemně v rozporu
- posl. Turek – nesouhlasí se stanovisky poslanců a předsedy
- posl. Grebeníček – ohradil se proti tvrzení posl. Turka
- posl. Šojdrová – doporučuje přijmout usnesení, neboť vláda nesplnila cíl,  který si
předtím dala
- posl. Matějů – ohradil  se proti  tvrzení posl Turka a uvedl faktické informace proti
zprávě
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- posl.  Šojdrová – zpráva měla vypadat jako materiál  školství  na křižovatce, návrh
usnesení – výbor považuje část věnovanou školství za nedostatečnou

- po krátké rozpravě vzala návrh na usnesení zpět

K bodu 4. – různé

-  posl.  Turek navrhl  přijetí  usnesení  ve věci  neuskutečnění  prodeje CKM do doby
projednání v podvýboru  pro mládež, posl.  Kučera podporuje toto stanovisko, posl.
Pleva  a  posl.  Dostálová  jsou  proti,  neboť  nemají  dost  informací,  posl.  Šojdrová
navrhuje svolání podvýboru, dohoda – jednání podvýboru se uskuteční zítra tj. 15. 4.
1999 od 10.30 hod. v míst. č. 23

- posl. Grebeníček upozornil na problém s Valdicko-Lednickým areálem, předs. Mareš
pověřil posl. Kostrhuna, předsedu podvýboru pro kulturu, aby se se situací seznámil a
výbor dne 28. dubna informoval ve věci

K bodu 5. – schválení programu a termínu další schůze

schválena pozvánka 16. schůzi – všichni pro (hlasováno aklamací)

        Radim  T u r e k   v. r.                                                  Petr  M a r e š   v.  r.
   ověřovatel            předseda

 výboru pro vědu, vzdělání,                     výboru pro vědu, vzdělání, 
kulturu, mládež a tělovýchovu                          kulturu, mládež a tělovýchovu 


	Z á p i s
	D u b e n
	Z jednání 14. schůze výboru omluvena posl. Svobodová
	Jednání řídil předseda výboru poslanec Mareš
	Přítomni dle prezenční listiny
	Hlasování probíhá hlasovacím zařízením
	Nejprve byla projednávána část týkající se oblasti kultury
	Část týkající se oblasti školství
	K bodu 4. – různé
	K bodu 5. – schválení programu a termínu další schůze


